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Dagsorden skolebestyrelsen på Klostermarksskolen onsdag den 09. januar kl. 17.15-20.15 
Der serveres en let anretning ved mødets start 
Mødeleder: Signe 
Referent:  Rikke 
    Kl. Punkt Præsentation Handling 
1 17.15 Godkendelse af dagsorden  Dagsordenen er godkendt  
2 17.20 Orienteringer  Meddelelser  

 Formanden - Intet 
 Skoleledelsen 

Mobilhoteller: Flere og flere mobiltelefoner har ikke været afleveret, hvilket har 
resulteret i en yderligere drøftelse omkring praktikken mht. aflevering. Ny 
beslutninger er, at klasserne afleverer til den lærer de har, også selvom 
undervisningen ikke foregår i eget lokale. Der kommer brev og information til 
forældre og elever. Ikke igangsat endnu. 
 
Ca. 64 indskrevne børn, det svarer til tre klasser. Skal vedtages i 
Kommunalbestyrelsen, som er i dag. 
Fortsætter med samme ramme omkring majbørn som sidste, dog med små 
justeringer efter evaluering. OBS! På mellemformsbørn. 
 

 



 

 

Genbrugsguld – Et led i sunde fællesskaber. Genbrugsbutik, der er gratis, og som 
er faciliteret af elever, som er ”ansat”. Mulighed for at købe, hvor pengene går 
til velgørenhed. 
 
Grønt flag – fokus på affald, energi og biodiversitet. Der er nedsat et udvalg – 
Grønt Råd, og der skal leves op til forskellige mål, for at få det grønne flag. Der 
er lavet en vision, som er ovenstående områder. 
0. klasse har søgt ”mælkelegatet”, og fået det, og de har fået affaldstænger. Der 
laves plan for oprydning på skolens udeområde, hvor alle elever er involveret. 
 
Elevfravær: Klostermarksskolen er den skole i Roskilde Kommune, der har det 
laveste fravær. Kasper præsenterer tallene for Roskilde Kommune på 
sygefravær, lovligt fravær og ulovligt fravær. 
 

 Medarbejder repræsentanter - Intet 
 Elevrådet - Intet 
 Andre - Intet 

 
3 17.30 Procedure ved 

godkendelse af referater. ” 
Sådan gør vi, når der er 
ændringsforslag”. 

Der har tidligere været kommentarer til referatet, som har været en del anderledes 
end det, der har været skrevet.  
Hvis dette forekommer, tages dette referat op på efterfølgende møde. Ellers er 
referatet godkendt, hvis der ikke er kommentarer inden for en uge efter mødet. 

 



 

 

 
4 18.00 Drøftelse af 

forældrearrangementer i 
2024 samt evt. 
arbejdsgruppe 

Kasper foreslår et foredrag med Rikke Yde, som handler om 
forældre/lærer/pædagog rollen. Ledelsen har tidligere hørt oplægget, og der er 
mange gode perspektiver for både medarbejdere og forældre. 
Nøgleord som fællesskab og samarbejde, når det præsenteres. 
 
Andre forslag: 
Anette Prehn: Hjernesmart 
Rasmus Alenkær 
Fællesskaber 
Digital dannelse i et rul, så alle kommer igennem 
Center for ungdomsforskning 
Børns venskaber og relationer – og forældrerollen heri 
 
Skoleledelsen kigger på de forskellige forslag og vender tilbage til SKB. 
 

Skoleledelsen 
kigger på de 
forskellige 
forslag og 
vender tilbage 
til SKB. 
 

 18.30 Pause   
5 18.45 Drøftelse af den politiske 

prioritering/bevilling i 2024 
”Styrkelse af 
almenområdet” på 
Klostermarksskolen 

Politisk har man valgt, at støtte indsatsen på almenområdet. Dette har resulteret i, 
at der er tildelt en pulje penge til alle skoler i Roskilde Kommune. Den samlede pulje 
til hele Roskilde Kommune er 21 mil. Klostermarksskolens andel er 1,6 mil. 
 
Denne tildeling er kun for kalenderåret 2024. 

 



 

 

 
Skolen ønsker en bred drøftelse af, hvordan pengene skal bruges. 
Kasper præsenterer kriterier for anvendelse af pengene. 
 
SKB forslag: 
Kompetenceudvikling af personale, så alle er klar til at møde børn med særlige 
behov. 
Vejledning og inklusionspædagoger/lærere. 
Fokus på at bygge noget godt op. 
Hjælpemidler, f.eks. hørebøffer, kuglepuder, afskærmning. 
Optimere rammerne på skolen – fysisk læringsmiljø. 
Prioritering af tidlig indsats ift. fravær. 
 
SKB er bekymret for formuleringen ”….indsatser, der har et investeringsøjemed i 
forhold til at styrke den omlægning skolerne står overfor, hvor flere børn og unge 
skal kunne rummes i det almene læringsmiljø” 
 
Der skal udfyldes skemaer ift. benyttelsen af ressourcerne, disse sendes til SKB, når 
skoleledelsen har modtaget dem. 
 



 

 

6 19.20 Princip for skolens arbejde 
med elevernes udvikling i 
skolens faglige- og 
sociale fællesskaber  

 Principiel drøftelse af indhold 
SKB’s brainstorm 

o Tryghed og tillid 
o Rammer 
o Progression 
o Tryghed og fællesskaber 
o Faglige udvikling fra mellemtrin til udskoling – Forberedelse af elever 
o Barnets perspektiv – Barnets egen oplevelse af, hvad der skal til for at 

udvikle sig – Forstår børn og voksne det samme? Hvad er 
betydningsfuldt for barnet? 

o Kreative og praksisnære læringsrum 
o Musik og kreativitet – noget der binder fællesskaber sammen 
o Sammenhæng i overgange 
o Dækker hele skolens virke – meget stort tema 
o Skole/hjem-samarbejde ift. sociale fællesskaber 
o Grundsubstans ift. skolens kerneopgave. Synet på skolens opgave. 

Legende tilgang, det skal være sjovt at gå i skole, hvor det er tilpasset de 
enkelte årgange 

o Motivation og meningsfuldhed 
 
Gruppearbejde mhp. at kvalificere princippet. Grupperne præsenterer deres 
drøftelser. 

Det tages op 
igen på næste 
møde. 
 



 

 

Det tages op igen på næste møde. 
 

7 20.00 Eventuelt  Terminsprøver og vilkår 
Det undrer Mette, at terminsprøverne ikke er virkelighedsnære, så de ligner de 
prøver, 9. klasserne skal op i til maj. Rammerne er ikke tilfredsstillende. 
Det ønskes, at terminsprøverne prioriteres, og at det tages op på ledelsesplan. 
 

 Konfirmationsforberedelse 
Udfordring ift. 7. årgangs mødetid, når konfirmationsforberedelsen slutter. 
Klostermarksskolen har morgentimerne til konfirmationsforberedelse, hvilket 
udfordrer. Skolen har kontaktet Domkirken, men dette kan ikke laves om, da de 
kun har konfirmationsberedelse om morgenen. Andre kirker har også om 
eftermiddagen. 
 
Kasper kontakter forvaltningen ift. at få lavet det om, alternativt kunne SKB 
kontakte Domkirken. 
 
SKB bakker op om, at forsøge at ændre tidspunktet for 
konfirmationsforberedelsen. 
 

 Mødedatoer i april og maj 
Signe ønsker at rykke to møder.  Signe og Kasper kommer med nye forslag. 

Redegørelse 
vedr. afvikling 
af 
terminsprøver 
præsenteres 
på kommende 
møde.  
 
KB tager dialog 
med 
skolechefen og 
vender tilbage 
på kommende 
møde.  
 

 
Signe og 
Kasper 
kommer med 
nye forslag. 



 

 

 
  


